
PROTOKÓŁ  Nr  XXXIX/2014 

z obrad sesji Rady Miejskiej 

odbytych w dniu  27 lutego 2014r. 

 

Ad. 1.  W sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz przy ul. Kaliskiej 2 o 

godz. 10 00 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu – Danuta Warszawska dokonała 

otwarcia obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej w Chodczu. Powitała radnych, Burmistrza Chodcza 

– Kazimierza Sawińskiego, Sekretarza MiG Chodecz – Benedykta Nowakowskiego, Skarbnika 

MiG Chodecz – Danutę Nowakowską, kierowników jednostek budżetowych, kierowników 

zakładów pracy, sołtysów oraz pozostałe osoby obecne na Sali.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, iż w obradach sesji uczestniczy 14 radnych na 

stan 15 radnych, wobec powyższego obrady dzisiejszej sesji są prawomocne do 

podejmowania uchwał. Na Sali nie jest obecny radny Bohdan Kluzik. Przewodnicząca Rady 

Miejskiej przeszła do następnego punktu porządku obrad – przedstawiła proponowany 

porządek obrad sesji jak niżej. 

Proponowany  porządek  obrad: 
 
1. Otwarcie. 

- stwierdzenie prawomocności obrad, 
- przyjęcie porządku obrad, 
- przyjęcie  protokołu z poprzedniej sesji, 

2.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
- przedłożenie informacji przez  Burmistrza, 
- dyskusja, 

3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   
      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 
       -  udzielenie przez  Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do przedłożonych     
           wniosków z posiedzeń Komisji, 
       -  dyskusja, 
4.   Uchwała w sprawie  powołania  Komisji Skrutacyjnej do wyboru Wiceprzewodniczącego  
      Rady Miejskiej w Chodczu. 
       -  przedłożenie  informacji  w przedmiotowej sprawie -  Przewodnicząca Rady, 
       -  dyskusja – zgłaszanie kandydatów do składu Komisji, 
       -  podjęcie uchwały, 
5.   Uchwała w sprawie przyjęcia Regulaminu głosowania wyboru radnego na 
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Chodczu. 
      -  przedłożenie  informacji w przedmiotowej sprawie – Przewodniczący Rady, 
      -  dyskusja, 
      -  podjęcie uchwały, 
6.   Uchwała w sprawie  wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Chodczu, 



      -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - Przewodniczący Rady, 
      -  dyskusja – zgłaszanie kandydatów na Wiceprzewodniczącego Rady, 
      -  akt  głosowania, 
      -  odczytanie protokołu Komisji Skrutacyjnej, 
      -  podjęcie uchwały, 
7.   Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie powołania składu osobowego stałej Komisji   
       Budżetu i Finansów. 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie -  Przewodniczący Rady Miejskiej, 
       -  dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały, 
8.   Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie powołania składu osobowego stałej Komisji 
Rolnej  i Infrastruktury Technicznej. 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie -  Przewodniczący Rady,       -      
       -  dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały, 
9.    Uchwała w sprawie zmiany budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2014. 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie -  Skarbnik MiG, 
       - opinia Komisji Budżetu i Finansów,      
       -  dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały, 
10. Uchwała w sprawie  likwidacji zakładu budżetowego: Zakład Gospodarki Komunalnej w 
Chodczu w celu zawiązania jednoosobowej spółki Miasta i Gminy Chodecz z ograniczoną 
odpowiedzialnością. 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie -  Kierownik ZGK, 
       - opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska oraz Komisji Budżetu i Finansów,      
       -  dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały, 
11. Uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 
przyznania pomocy w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności, dla osób i 
rodzin objętych wieloletnim programem „Pomoc państwa w zakresie dożywiania 2014-
2020”. 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie -  Kierownik MGOPS, 
       - opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 
       -  dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały, 
12.  Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny ustalonej przy 
zbywaniu  prawa własności nieruchomości stanowiącej własność Miasta i Gminy Chodecz.       
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie -  J. Bontal, 
       - opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska oraz  Komisji Budżetu i Finansów, 
       -  dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały, 
13.  Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi złożonej na Kierownika Miejsko-Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Chodczu. 
      -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie -   P. J. Stempczyński Przew. Kom.   
Obywatelskiej, 
       - opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 
       -  dyskusja, 



       -  podjęcie uchwały, 
14. Uchwała w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej. 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie -Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, 
       -  dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały, 
15.  Uchwała w sprawie przyjęcia planów  pracy Komisji  Rady Miejskiej. 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie -  Przewodniczący Komisji: - Budżetu 
i Finansów, Rolnej i Infrastruktury Technicznej, Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 
Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu. 
       -  dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały, 
16.  Interpelacje i  zapytania radnych. 
17.  Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
18.  Zakończenie obrad sesji. 
 

Przewodnicząca – Danuta Warszawska przystąpiła do przegłosowania przedstawionego 
porządku obrad sesji. Radny Jerzy Stempczyński wskazał na 3 punkty wyboru 
Wiceprzewodniczącego, czy jest sens na kilka miesięcy przed końcem kadencji podejmowanie 
takiej uchwały. Przez kilka miesięcy bez drugiego wiceprzewodniczącego wszystko 
funkcjonowało dobrze. Radny Stempczyński wniósł o wycofanie tych 3 punktów z porządku 
obrad sesji.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała wniosek o wycofanie z porządku obrad punktu 4, 5 i 
6 pod głosowanie. Za wnioskiem głosowało – 11 radnych, przeciw – 3, wstrzymujących – 0. 
Przewodnicząca Rady – Danuta Warszawska poinformowała, iż punkty 4, 5 i 6 zostały zdjęte z 
porządku obrad.  
Za przyjęciem proponowanego porządku było 14 radnych, przeciwnych nie było, 
wstrzymujących nie było. Porządek obrad  XXXIX sesji został przyjęty 14 głosami za. 
Przewodnicząca Rady przekazała, iż protokół z obrad poprzedniej sesji został sporządzony, był 
przedłożony do wglądu, każdy zainteresowany miał możliwość zapoznania się z protokołem w 
Biurze Rady. Protokół został poddany pod głosowanie. Za przyjęciem protokołu Nr XXXVIII 
głosowało – 13 radnych, przeciwnych – 0, wstrzymujących się – 1. Protokół z poprzedniej sesji 
został przyjęty 13 głosami za. 
 

Ad. 2.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
 

Przewodnicząca Rady udzieliła głos Burmistrzowi Chodcza. 
Burmistrz Chodcza – Kazimierz Sawiński przedłożył sprawozdanie z działalności między 
sesjami.  
Treść sprawozdania stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła dyskusję. 
Radna Ewa Kwiatkowska zapytała o skrót ZIT używany przez Pana Burmistrza co oznacza.  
Burmistrz Chodcza – Kazimierz Sawiński odpowiedział, iż jest to skrót Zintegrowane 
Inwestycje Terytorialne. Chcemy 25 powołać zarząd i opracować strategię, żeby z tym 
tematem można było do Marszałka, żeby pozyskać środki. 
Radna Kwiatkowska zapytała czy to się wiąże z kosztami dla nas. 
Pan Burmistrz odpowiedział, że nie. 



Radny Jerzy Stempczyński zwrócił się do Pana Burmistrza czy to będzie niezależnie 
funkcjonowało od LGD. 
Burmistrz Chodcza odpowiedział, że to zależy ale obie zachowują. 
Radna Anna Twardowska skierowała pytanie do Pana Burmistrza co ze sprawą starszej Pani 
Oli Stępczyńskiej, czy to już jest zakończone i co z tymi tujami. 
Burmistrz – Kazimierz Sawiński wyjaśnił, iż mamy pozwolenie na wycinkę tych drzew, ale jest 
wspólnota i nie wiadomo które czyje drzewo jest. Jest problem i jak się go ruszy to może być 
dyskusja, jest dylemat.  
Radna Kwiatkowska zwróciła się z zapytaniem w sprawie punktu posterunku, który ma 
funkcjonować jak to ma działać, na zasadzie posterunku czy będą godziny przyjęć. 
Burmistrz Chodcza wyjaśnił, iż będzie trzech dzielnicowych, tych co mamy. I będą robić te 
same sprawy co posterunek. Będzie czynny całą dobę. Dyskusje trwają, że do godziny 15-tej 
ale chcemy by dyżury były też po obiedzie.  
Radna Kwiatkowska dodała, iż czy ma to być czynne całą dobę by każdy mieszkaniec miał 
dostęp i czy lokal zostaje do ich dyspozycji i czy my ponosimy koszty utrzymania. 
Pan Burmistrz odpowiedział, iż tak pozostaje do ich dyspozycji i my ponosimy koszty 
utrzymania. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu wyjaśniła, iż z punktu został zrobiony zespół 
dzielnicowy, tylko zmieniła się nazwa, będzie podobnie to działało jak działa obecnie. 
Zostajemy dalej przesunięci z Chocenia do Kowala. Choceń jest posterunkiem obejmującym 
Choceń i Boniewo a Kowal będzie obsługiwało jeszcze Baruchowo, Lubień, Chodecz chyba tak 
i sam Kowal. My oddaliliśmy się, to nie jest żadne dobre rozwiązanie dla Gminy Chodecz. Pan 
Komendant miał w tym tygodniu przyjechać, do tej pory jednak nie był. Od 1 stycznia trwa 
„reorganizacja”. To nie jest dobre rozwiązanie dla nas, wiemy że Chodecz jest specyficzną 
Gminą, jest wielu turystów. Sołtysi z Mstowa, Strzyżek i Lubieńca wiedzą jak jest. 
Radna Kwiatkowska zauważyła, że jest już koniec miesiąca i w dalszym ciągu nie wiemy jak 
mamy ludzi kierować i chcielibyśmy mieć konkretnie osobę, która nam przedstawi jakie 
mamy prawa, na co możemy liczyć, bo jakieś pieniądze na to z budżetu idą a my się cofamy.  
Przewodnicząca – Danuta Warszawska poprosiła o informację jeżeli Komendant się 
skontaktuje w tej sprawie, by Rada też uczestniczyła w tym spotkaniu. Przede wszystkim na 
sesję jest planowane, że przyjedzie Pan Komendant i da sprawozdanie z działalności roczne. 
Radna Grażyna Wilińska zauważyła, iż nie jest łatwo rozmawiać z policją, rządzi się ona 
swoimi prawami, ma swoje pewne regulaminy, i nie zgodzę się z Panią Ewą, iż się cofamy. Był 
moment że mogliśmy stracić wszystko, łącznie nawet z punktem. Było uzasadnienie Pana 
Komendanta Powiatowego żeby rewir był w Lubieniu, była ogromna walka żeby coś zostało w 
Chodczu. Walczyliśmy tu wszyscy i jeździliśmy na różne spotkania, może nie jest to wielkie 
zwycięstwo ale przynajmniej i w Lubieniu i w Chodczu mamy zespoły dzielnicowe, które być 
może będą pracowały 24 na dobę. Policja nie ma pracować w budynku. Dla nas najważniejsze 
jest to że mają być cały czas w terenie.  
Radna Ewa Kwiatkowska nawiązała do wypowiedzi radnej Wilińskiej, iż mięliśmy kradzież w 
zakładzie naszym i zaczęło się. W Chodczu „żywego ducha”, pytam się gdzie, „macie Państwo 
w Kowalu informację”. Czekaliśmy z Kowala, i co ten nasz punkt. Te pieniążki które są w 
budżecie równie dobrze można przeznaczyć na inne cele a wyznaczyć jedno pomieszczenie, 
nie musimy się chlubić że dajemy tak wiele. Inne Gminy nie dają nic a mają więcej niż my. To 
że trzeba zadzwonić do Kowala żeby przysłali ekipę, bo u nas jest kradzież to dla mnie jest bez 
sensu. Po co nam punkt, to jest tylko nazwa i statystyka Policji ale za nasz koszt, i tak tam 
nigdy nikogo nie ma. 



Radny Henryk Biernacki zgodził się z Radną Kwiatkowską, jeżeli ten punkt będzie tylko po to 
żeby było biuro dla Policji, bo się nie może zmieścić w Choceniu to jest za likwidacją tego.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej zamknęła dyskusję. 
 

Ad. 3. Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   
      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 
 

Przewodnicząca Danuta Warszawska poprosiła przewodniczących stałych Komisji Rady 
Miejskiej o przedłożenie sprawozdań z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 
Przewodniczący Komisji Rady Miejskiej przedłożyli sprawozdania z odbytych posiedzeń jak 
niżej: 
Przewodnicząca poprosiła o udzielenie informacji Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 
Pan Arkadiusz Koza – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przekazał, iż Komisja spotkała się 2-
krotnie ale na 1 posiedzeniu 13 lutego i 25 lutego. Tematyką posiedzenia było rozpatrzenie 
skarg złożonych na dyrektora SZPO w Chodczu, rozpatrzenie pisma Wojewody Kujawsko-
Pomorskiego w sprawie radnej Anny Twardowskiej, opracowanie planu pracy i kontroli 
Komisji Rewizyjnej na 2014 rok. Na posiedzeniu 13 lutego zostali zaproszeni przewodniczący 
wszystkich komisji stałych Rady. Na spotkanie o które prosił Pan Burmistrz bo chciał spotkać 
się z Radą w celu pewnych uzgodnień ze swoim Mecenasem. Takie spotkanie miało miejsce. 
Drugim tematem była możliwość dofinansowania na termomodernizację budynku szkoły. 
Tutaj Pan Powietrzyńki jako Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów prosił o 
przygotowanie listy potrzeb budynku szkoły, gdzie trzeba by było takie remonty 
przeprowadzić. Potem Komisja Rewizyjna zajęła się kontynuowaniem porządku obrad. W 
sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora SZPO obecna była Pani Rykowska, nie było Pana 
Marka Kwiecińskiego. Przedstawiła ona sprawę jak to wyglądało od strony szkoły odnośnie 
skargi oraz postępowanie szkoły. Był również obecny Pan Zbigniew Piechocki i 
Przewodniczący Zespołu Interdyscyplinarnego, który przedstawił nam sytuację o której mowa 
jest w skardze od strony prawnej. Przewodniczący Arkadiusz Koza stwierdził, iż nie jesteśmy 
fachowcami w tym zakresie, nie chcieliśmy wydać złej opinii i na tym dwudniowym 
posiedzeniu Komisja nie zakończyła sprawy. Następnie było rozpatrzenie pisma Wojewody 
Kujawsko-Pomorskiego w sprawie Pani Anny Twardowskiej, niestety Komisja też tej sprawy 
nawet nie rozpoczęła, ponieważ brak było kompletu dokumentów z którymi musieliśmy się 
zapoznać. Komisja opracowała plan pracy i tu jest wniosek do Rady o zatwierdzenie planu 
pracy Komisji Rewizyjnej. Wniosku do Pana Burmistrza nie było.  
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Pan Kazimierz Powietrzyński poinformował, iż 
Komisja spotkała się 20 lutego w dość obfitym porządku obrad jak na Komisję Budżetową. I 
były to tak : zmiany do budżetu MiG Chodecz na 2014 r., przekształcenie Zakładu Gospodarki 
Komunalnej w Chodczu w spółkę. Od pewnego czasu radcy prawni mają inne zdania co do 
uchwały nad którą będziemy głosować, dlatego chcieliśmy w Komisji dopytać Pana 
Kierownika jak się sprawy mają i czy ta uchwała jest dobra i czy to będzie podstawą do 
rozpoczęcia przekształceń. Uzyskaliśmy zapewnienie że tak, że będzie to uchwała bardziej 
intencyjna a do szczegółów przejdziemy później. Kolejną sprawą było opracowanie planu 
pracy Komisji i prośba do Rady o pozytywne zaopiniowanie i wprowadzenie w życie w tym 
roku. I punkt 5 to sprawy bieżące, tych w sumie było najwięcej. Jak Państwo wiecie w 
budżecie na 2014 rok, jest zabezpieczenie w środkach finansowych w kwocie 350 tys. na 
remont szkoły Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Chodczu oraz 120 tys. na roboty bieżące. 



Jak na poprzedniej sesji mówiliśmy była taka prośba do Pana Burmistrza, żeby te środki 
wydać tylko wtedy, gdy znajdziemy jakiś projekt, by te 470 tys. było dofinansowane, żeby nie 
wydawać gdy można coś pozyskać z zewnątrz. W związku z tym gościliśmy Panią 
Wicedyrektor, która przyszła do nas z takim luźnym zapisem potrzeb, są one ogromne. 
Ewentualny kosztorys by to doprecyzował. Potrzebny jest ktoś kto określi zakres prac by nie 
robić projektu czegoś czego nie musimy robić.  Jedno jest pewne, że prace trzeba wykonać. 
Wpłynęło też pismo od mieszkańców Mstowa odnośnie świetlicy, tam jest taki budyneczek 
przy drodze powiatowej, który był wybudowany na początku lat 80-tych lub 90-tych. Tam nie 
ma ogrzewania, prądu, nie ma nic. Mieszkańcy zwrócili się do Rady i do Burmistrza o 
znalezienie środków żeby to doprowadzić do jakiegoś stanu używalności. Przewodniczący 
Kazimierz Powietrzyński wskazał iż Pan Bontal wyjaśnił iż grunty na których stoi budynek nie 
są gruntami gminnymi, są gruntami Agencji i żeby cokolwiek zrobić należy pozyskać te grunty. 
Była jeszcze sprawa sprzedaży mieszkania komunalnego. Na Komisji nie uzyskaliśmy 
konsensusu, jaka ulgę zastosować, czy to ma być 70% czy 50%, w głosowaniu zdecydujemy 
tutaj. Komisja wysłała 6 spraw do Pana Burmistrza. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej – Pan Wiesław Feliniak powiedział, 
iż Komisja odbyła 1 posiedzenie w dniu 21 lutego. Głównym tematem było bieżące 
utrzymanie dróg i plan pracy komisji na 2014 rok. Jeżeli chodzi o utrzymanie dróg to tematy 
były szerokie. Po pierwsze prosiliśmy Urząd i  Pana Nowakowskiego o podsumowanie 
dotychczasowej akcji odśnieżania, bo zdajemy sobie sprawę że może być niespodzianka w 
kwietniu czy marcu. Chcieliśmy wiedzieć jakie koszty poniosła Gmina do tej pory na 
odśnieżanie i co do napraw bieżących, głównie skupiliśmy się na naprawach dróg 
gruntowych. Podjęliśmy temat zakupu gruzu. Z tym że na chwilę obecną skupiliśmy się na 
zakupie 1000 ton, Pan Nowakowski przedstawił oferty od 22 do 25 złotych. Komisja poprosiła 
by przez Internet ewentualnie lub inny sposób spróbował zaczerpnąć języka. Na posiedzeniu 
Komisji był również przedstawiciel Straży OSP w Chodczu – Pan Malejski. Zwrócił się on do 
Komisji jeżeli będzie możliwość i będzie gruz zakupowany to OSP prosi o to by jeden zestaw 
skierować do nich, chodzi o plac przed garażami gdzie wyjeżdżają samochody strażackie. Był 
też apel dotyczący podorywania dróg gminnych, tu prośba do sołtysów o zgłaszanie, jeżeli nie 
do Urzędu to bezpośrednio na Policję, bo padały sugestie  że nawet asfalt jest przyorywany. 
Odnośnie dróg powiatowych było zgłoszone uszkodzenie drogi w miejscowości Witoldowo, 
które powstało w wyniku budowy naszej „Schetynówki” a ona łączy się z drogą powiatową i 
to by trzeba zgłosić do PZD. Była sugestia w sprawie skrzyżowania ulicy Aptecznej i 19 
Stycznia gdzie zbiera się woda. W sprawie dróg powiatowych również była propozycja by 
wystąpić do Starostwa w sprawie drogi na Zbijewo, bo tam jest problem z tą żwirownią i z 
podkopami. Byśmy chcieli wiedzieć czy w tej sprawie są jakieś kroki poczynione. 
Wnioskowaliśmy również o zakup materiału na bieżące utrzymanie, naprawę dziur w drogach 
asfaltowych.  
 
Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska – Pan Jerzy Stempczyński 
udzielił informacji, iż Komisja spotkała się dwukrotnie 22 i 24 lutego. Jeżeli chodzi o sprawę 
mieszkania Pani Kosteckiej, Komisja wnioskowała o przydzielenie mieszkania młodszej Pani 
Kosteckiej obok ale też możliwość przebijania ścian, żeby to była osobna rodzina i ewentualny 
remont na koszt najemcy. Mieszkanie pewnie by się przydało nam jako gminie, rzeczywiście 
sytuacja tam jest tragiczna w tej rodzinie i wypadałoby jakoś pomóc. Rozpatrywaliśmy skargę 
Pana Świątka z Chodcza, który kieruje kolejne pisma, które jest ciężko odczytać i zarzuty są 



tak absurdalne, że musiałby się z każdego tłumaczyć. Wyjaśniane było to już w zeszłym roku, 
Pan Świątek wskazuje iż wypowiada się w imieniu pokrzywdzonych aczkolwiek sam nie 
korzysta z pomocy opieki społecznej. Poprosiliśmy go by ewentualnie przyprowadził na 
kolejne posiedzenie te osoby które są pokrzywdzone. Nie miało to miejsca więc Komisja 
proponuje odrzucenie tej skargi. Sprawa mieszkania Pana Włodarczyka z Chodcza na 
Warneńczyka jest tak jak Pan Powietrzyński mówił. Propozycja wykupu jest 30% wartości 
aczkolwiek propozycje kolegów z innych Komisji było na te 50%. Należy to do decyzji Rady. 
Również pochyliliśmy się nad propozycją mieszkańców Mstowa, należałoby tą świetlicę 
zrobić. W sprawie zejścia nad jezioro udało się dojść do porozumienia z Panią Skiermańską. 
Pani Emilia podpisała w naszej obecności wniosek dotyczący podziału, co daje możliwość 
Burmistrzowi wydania decyzji i konkretnym podziale tej działki. W ciągu kilku dni miała złożyć 
ofertę cenową. Pan Grzybowski wskazał także kosztorys budowy wodociągu na 90 tys. 
Chcemy na kolejnym posiedzeniu pojechać w to miejsce i zobaczyć ile nieruchomości, które 
by się przyłączyły do tego wodociągu. To co byśmy włożyli przyszła spółka odebrałaby w 
przyłączach i sprzedaży wody. Bardzo ważną sprawą jest sprawa nieczystości, częściowo firma 
to już powywoziła, chodzi o działki gdzie są wąskie uliczki i normalny pojazd nie wjedzie. I 
niestety śmieci koło cmentarza, bardzo ciężki temat. Pan Burmistrz czeka na zmianę ustawy 
ale temat jest tak pilny, że trzeba coś zrobić, być może uda nam się spotkać z księdzem 
Prałatem i wyjście z sytuacji znaleźć. Komisja spotkała się również w związku z 
przekształceniem ZGK w spółkę i cieszymy się że w końcu ta sprawa dochodzi do skutku i 
miejsca pracy zostaną zachowane i zakład będzie się rozwijał. Przyjęto również plan pracy na 
2014 rok. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu – Grażyna Wilińska 
poinformowała, iż Komisja spotkała się 1 raz. Zapoznano się z analizą wydatków tzw. 
wyrównawczych dla nauczycieli za 2013 rok, omawiano organizację imprez masowych w 
2014 roku i omówiono plan pracy na 2014 rok.  Z ważnych rzeczy to imprezy masowe na 2014 
rok. Pani Makowiecka poinformowała, że jest już podpisana umowa z Urzędem 
Marszałkowskim na organizację Kupały, na kwotę 30 tys., z czego wkład Gminy to 10 tys. Pani 
proponuje tutaj zespoły głównie disco polo. Komisja wnioskowała o większy wpływ na wybór 
zespołu. Jeżeli chodzi o dożynki to umowa nie jest jeszcze podpisana. Proponujemy by na 
dożynkach już nie było muzyki disco polo ale na przykład jakiś kabaret, by było to w innym 
formacie. W ramach tzw. małych projektów z Dorzecza Zgłowiączki mają być zorganizowane 
imprezy jak: Nie ma jak na Kujawach za około 11-12 tys. z datą 3 maja na Runku, Ryba na 
stadionie prawdopodobnie w trakcie meczu w lipcu, oraz małe imprezy dla 25 osób to 3 
pokazy kulinarne oraz Wigilia z Rybą. Jeżeli chodzi o dodatek dla nauczycieli to zgodnie z 
rozporządzeniem Ministra Edukacji został wypłacony dodatek, wszyscy nauczyciele musieli 
mieć wyrównanie tzw. średnich awansu zawodowego. Gmina na ten cel wydała w styczniu 
ponad 100 tys. 
 
Przewodnicząca Komisji Statutowej – Ewa Kwiatkowska poinformowała, iż Komisja spotkała 
się 1 raz, został wypracowany projekt statutu, został przesłany mailem na adres Rady. W 
każdej chwili kto z Państwa ma życzenie zapoznać się z tym statutem, wprowadzić uwagi, 
które weźmiemy pod uwagę i opracujemy ostateczną wersję. W Biurze Rady jest ten 
dokument do wglądu. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej – Danuta Warszawska odczytała odpowiedzi na wnioski z 
posiedzeń Komisji Rady, stanowią one załącznik do niniejszego protokołu. 



Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu otworzyła dyskusję. 
Radna Grażyna Wilińska stwierdziła, iż jest zaskoczona tą pierwszą odpowiedzią, że jest 
ogłoszenie ofertowe opublikowane na stronie internetowej. Była wczoraj u Pana Bontala, 
ponieważ na Komisji zadawano pytania, na jakich zasadach ma być ta oferta, ile to ma być 
metrów i co ma być zrobione, myśleliśmy o dachu i tak na dobrą sprawę jestem zaskoczona 
że już poszły te oferty. Gdy pytała to odpowiedziano, że każdy kto chce zrobić projekt musi 
pójść do szkoły policzyć, wymierzyć, taka była odpowiedź Pana Bontala. Jak również 
zapytałam czy będzie umieszczone na stronie internetowej, to odpowiedział, że tak będzie. 
Odpowiedź była, że zapytania ofertowe były wysłane do 7 osób ale na stronie internetowej 
nie ma, tu jest odpowiedź że jest. To jest moje pierwsze pytanie skąd ta niejasność i drugie to 
jak w końcu jest z tym dachem skoro poszły te pytania do zrobienia projektu to czy w tym 
jest dach czy nie ma, ile jest metrów i kto to mierzył.  
Radny Jerzy Stempczyński wskazał, iż Państwo Wójcik zwrócili się z prośbą o interwencję, 
skarga dotyczy różnych rzeczy. Z wyjaśnień Kierownika ZGK wynika, że zadłużenie jest bardzo 
poważne a sąd wydała prawomocny wyrok jeżeli chodzi o eksmisję, Komisja w tej sprawie 
niewiele może zrobić. 
Pan Jerzy Bontal wyjaśniła radnej Grażynie Wilińskiej, iż sprawa ofert w szkole jest to sprawa 
bieżąca. Wysłał do 7 biur architektonicznych, wczoraj ukazało się na BIP, jeżeli ktoś chce 
dodatkowo, wczoraj zaczęły wracać pierwsze „zwrotki”. Wczoraj informatyk dał też 
potwierdzenie że jest ale nie ma tego w przetargach bo to nie jest przetarg. To jest 
ogłoszenie chyba w aktualnościach. Jeżeli chodzi o samą ofertę która poszła ja nie 
posługiwałem się metrami, natomiast napisałem, że w celu uaktualnienia  danych co do 
remontu należy zgłosić się do dyrekcji Szkoły Podstawowej w Chodczu.  
Pani Anna Rykowska w ramach uzupełnienia tego co mówił Pan Bontal potwierdziła, że taka 
rzeczywiście jest umowa, myślę że oferenci są świadomi tego faktu żeby dokładny projekt 
wykonać musi się zgłosić do nas. My udostępnimy te dokumenty, które posiadamy i 
ewentualnie ten zakres uszczegółowimy. Jeśli chodzi o dach to Pan Kierownik obiecał, że 
przyjdzie i jeszcze to omówimy. Fachowiec od pokryć dachowych był kilkakrotnie wzywany i 
sytuacja wygląda następująco, że ten dach musi być przełożony, prawdopodobnie dachówka 
będzie do odzyskania, trzeba zdjąć dach by dokonać niezbędnych napraw.  
Radny Henryk Biernacki zauważył że z tego co było mówione na Komisji Budżetowej to miał 
być związek na konkretne roboty i na te pieniądze które są w budżecie plus dotacje od 
Marszałka a nie na przebudowę całej szkoły, z placem, dachem, rynnami, z tynkiem, 
światłem i drzwiami. To nie miało być na wszystko te pieniądze. 
Pan Jerzy Bontal odczytał ofertę. 
Radny Arkadiusz Koza zwrócił uwagę na terminy, które jego zdaniem są nierealne. 
Pan Bontal odpowiedział, iż są one realne, i ma potwierdzenie od fachowców, zresztą można 
je uelastycznić.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej zamknęła dyskusję. 
 

Ad.4. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie powołania składu osobowego stałej Komisji   
       Budżetu i Finansów. 
 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Danuta Warszawska przedłożyła informację w 
przedmiotowej sprawie. W związku z wygaszeniem przez Wojewodę Kujawsko-Pomorskiego 
mandatu Panu Jerzemu Szałańskiemu iż tym, że zostały dokonane wybory uzupełniające do 



Rady doszedł do nas Pan Jarosław Grabczyński, zapytałam się Pana Grabczyńskiego w jakich 
Komisjach chciałby uczestniczyć. Wybrał te Komisje w których był Pan Jerzy Szałański. Trzeba 
dokonać uzupełnienia do tych Komisji a uzupełnienia dokonuje Rada. Jeszcze raz zapytam 
Pana Jarosława czy chce być w Komisji Budżetu i Finansów.  
Radny Jarosław Grabczyński odpowiedział twierdząco. 
Przewodnicząca – Danuta Warszawska otworzyła dyskusję. 
Dyskusji oraz pytań w tym temacie nie było ze strony radnych oraz gości, Przewodnicząca 
zamknęła dyskusję. 
 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poddała uchwałę pod głosowanie. Za głosowało 14, przeciw 0, 
wstrzymało 0. Stwierdziła, że powyższa uchwała Nr XXXIX/199/14 została podjęta 14 głosami 
za i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 

Ad. 5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie powołania składu osobowego stałej 
Komisji Rolnej  i Infrastruktury Technicznej. 
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Danuta Warszawska przedłożyła informację w 
przedmiotowej sprawie. Jeszcze raz zapytała Pana Jarosława czy chce być w Komisji Rolnej i 
Infrastruktury Technicznej. 
Radny Jarosław Grabczyński odpowiedział twierdząco. 
Przewodnicząca – Danuta Warszawska otworzyła dyskusję. 
Dyskusji oraz pytań w tym temacie nie było ze strony radnych oraz gości, Przewodnicząca 
zamknęła dyskusję. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poddała uchwałę pod głosowanie. Za głosowało 14 radnych, przeciw - 
0, wstrzymało - 0. Stwierdziła, że powyższa uchwała Nr XXXIX/200/14 została podjęta 14 
głosami za i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 

Ad. 6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2014. 

Przewodnicząca Danuta Warszawska poprosiła Skarbnika MiG Chodecz - Danutę 
Nowakowską o udzielenie informacji w przedmiotowej sprawie.  
Skarbnik MiG Chodecz – Danuta Nowakowska wyjaśniła, iż budżet nie jest czymś stałym, 
zmienia się, dobrze że teraz mamy wszystko na plus. Pierwszą zmianą jest na podstawie 
podpisanego porozumienia ze Starostwem Powiatowym dotyczącym utrzymania dróg 
powiatowych, przyjmujemy do naszego budżetu kwotę 49 902,24 zł. Z przeznaczeniem na 
utrzymanie tychże dróg. Wystąpiliśmy do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska o 
możliwość pozyskania dotacji, dostaliśmy pozytywną odpowiedź na dofinansowanie 
konkursu ekologicznego p.n. „Jedną mamy ziemię”. Jest to kwota 1 800 zł. z przeznaczeniem 
na zakup nagród. Następnie mamy zwiększenie w ramach projektu systemowego, jest to 
program trwający już szósty rok, realizowany przez M-GOPS. Są to środki z programu 
operacyjnego Kapitał Ludzki. Na realizacje tego programu jest to kwota 192 427,71 zł.  
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Kazimierz Powietrzyński wyraził pozytywną 
opinię Komisji. 
Przewodnicząca – Danuta Warszawska otworzyła dyskusję. 



Przewodnicząca Rady Miejskiej zamknęła dyskusję 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poddała uchwałę pod głosowanie. Za głosowało 14 radnych, przeciw - 
0, wstrzymało -  0. Stwierdziła, że powyższa uchwała Nr XXXIX/201/14 została podjęta 14 
głosami za i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 

Ad. 7. Uchwała w sprawie  likwidacji zakładu budżetowego: Zakład Gospodarki 
Komunalnej w Chodczu w celu zawiązania jednoosobowej spółki Miasta i Gminy Chodecz z 
ograniczoną odpowiedzialnością. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej udzieliła głos Panu Henrykowi Grzybowskiemu – 
Kierownikowi Zakładu Gospodarki Komunalnej w Chodczu, który udzielił informację w 
przedmiotowej sprawie. 
Kierownik ZGK – Henryk Grzybowski wyjaśnił, iż obecna forma prawna Zakładu nie pozwala 
na szereg spraw i robót takich jak wywóz odpadów i śmieci. Są szanse że nowopowstała 
spółka przejmie wywóz odpadów, są tam ludzie którzy pracują i możemy startować w innych 
przetargach, które pozwolą na zatrudnienie pracowników. 
Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska  - Jerzy Stempczyński wyraził 
pozytywną opinie Komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Kazimierz Powietrzyński również wyraził 

pozytywną opinię Komisji. 

Przewodnicząca – Danuta Warszawska otworzyła dyskusję. 
Radna Ewa Kwiatkowska zapytała czy uchwałą była zaparafowana i sprawdzona przez radcę 
prawnego.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej odpowiedziała, że tak oczywiście Pani Mecenas zaopiniowała. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej zamknęła dyskusję 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poddała uchwałę pod głosowanie. Za głosowało 14 radnych, przeciw - 
0, wstrzymało - 0. Stwierdziła, że powyższa uchwała Nr XXXIX/202/14 została podjęta 14 
głosami za i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 

Ad. 8. Uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 
przyznania pomocy w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności, dla osób i 
rodzin objętych wieloletnim programem „Pomoc państwa w zakresie dożywiania 2014-
2020”. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła o przedłożenie informacji w przedmiotowej 
sprawie Kierownika Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Chodczu – Irenę 
Grabowską. 
Kierownik M-GOPS – Irena Grabowska przypomniała, iż do ubiegłego roku czyli 2013 
dożywialiśmy mieszkańców naszej Gminy, głównie dzieci w ramach ustawy. Pojawił się nowy 
akt prawny i w związku z tym Gmina winna podjąć uchwałę, która by umożliwiła tym 
mieszkańcom Gminy, których dochód przekracza 100% kryterium uprawniającego do 
świadczeń pomocy społecznej do wysokości 150%. My już taki sposób dożywiania 
obejmujący rodziny z wyższymi dochodami już prowadziliśmy, tylko że na podstawie ustawy i 



nie wymagano od nas, od Rady podjęcia stosownej uchwały. Kierownik Irena Grabowska 
dodała, iż chodzi o te same pieniądze które wypracowaliśmy wcześniej, czyli docelowo kwota 
240 tys. z budżetu państwa i 60 tys. z budżetu gminy.  
Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska  - Jerzy Stempczyński wyraził 
pozytywną opinię Komisji. 
 
Przewodnicząca – Danuta Warszawska otworzyła dyskusję. 
Radny Wiesław Feliniak zadał pytanie Pani Kierownik dotyczące kwot 813 zł netto osoba 
samotna i 684 zł dochody w rodzinie. Na jakich zasadach rozwiązujecie problem osób które 
żyją z gospodarstwa, chodzi o rolników. Wszyscy wiemy jeżeli jest wyliczany dochód z 
hektara to jest „pic na wodę, fotomontaż”, zdecydowanie zawyżamy i niektóre osoby są 
wyrzucane z systemu, a osobom które nie posiadają ziemi jest dużo łatwiej. 
Kierownika Irena Grabowska odpowiedziała, iż zdecydowanie tak, ale my tego nie zmienimy 
jak się liczy dochód z gospodarstwa rolnego. Jednak oprócz kryteriów dochodowych są 
kryteria sytuacyjne. Są też możliwości wsparcia poprzez świadczenie specjalne, w 2006 roku 
uchwaliliśmy taką uchwałę, która umożliwia również osobom, które przekraczają dochody 
zasady zwrotu. Istnieje możliwość od odstąpienia od tego zwrotu. Możliwości finansowe są 
ograniczone. Skorzystają  pomocy osoby, które są w gorszej sytuacji. 
Radna Ewa Kwiatkowska zapytała o kryteria na jakie są okresy, co to znaczy cykliczny. Ktoś 
ma przydzielone posiłki na 3 miesiące czy na rok, na jak długo. 
Kierownik M-GOPS wyjaśniła, iż cyklicznie to odniesienie do ustawy o pomocy społecznej, 
ustawodawca określa z góry, przez jakiś czas to kryterium obowiązuje i być może że w tym 
roku zostanie zmienione. Jeżeli chodzi o przyznanie pomocy w odniesieniu do tych kryteriów 
to dożywianie jest na pół roku.  
Radna Grażyna Wilińska zwróciła się do Pani Grabowskiej, iż rozumie że te pieniążki 
umożliwią rodzinom o niskich dochodach zakup w sklepie środków żywnościowych a dzieci 
ewentualnie będą jadły w szkole. Radna Wilińska również wyraziła zadowolenie z 
podniesienia kryterium ale czy nam tych środków wystarczy, bo większa liczba rodzin się 
zmieści w tym kryterium.  
Kierownik Irena Grabowska przypomniała, iż już dożywialiśmy przy podwyższonym 
kryterium, tylko nie wywoływaliśmy uchwały.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej zamknęła dyskusję 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poddała uchwałę pod głosowanie. Za głosowało 9 radnych, przeciw - 0, 
wstrzymało - 5. Stwierdziła, że powyższa uchwała Nr XXXIX/203/14 została podjęta 9 głosami 
za i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 9. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny ustalonej przy 
zbywaniu  prawa własności nieruchomości stanowiącej własność Miasta i Gminy Chodecz.       
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła o przedłożenie informacji w przedmiotowej 
sprawie Jerzego Bontala. 
Pan Jerzy Bontal udzielił informacji, iż do Pana Burmistrza zwrócił się pisemnie Pan Jerzy 
Włodarczyk zamieszkały przy ulicy Warneńczyka 2/2 o umożliwienie mu wykupu lokalu 
mieszkalnego, który zajmuje. Zgodnie z zasadami uchwalonymi przez Rade Miejską zleciliśmy 
dokonanie wyceny tego mieszkania, na Komisji została ona przedstawiona. Wysoka Rada 



każdorazowo podejmuje indywidualną uchwałę o bonifikacie przy zakupie od ceny. Nie ma 
teraz jednej ustalonej jak kiedyś. Dla informacji Pan Bontal podał, iż mieszkanie wyceniono 
na 45 800 zł. Porównując cenę sprzed dwóch lat córka Pani Kubiak wykupowała i różnica to 
mniej więcej 3000 zł.  
 
Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska  - Jerzy Stempczyński wyraził 
propozycję za 30% wartości ale jest jeszcze druga propozycja to 50% wartości. Był taki okres 
kiedy te mieszkania sprzedawało się za grosze. Wszyscy którzy mają domy wiedzą ile to 
mniej więcej kosztuje by utrzymać, pobudować się. Zdaję sobie sprawę że problem 
bonifikaty jest drażliwy. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Kazimierz Powietrzyński wskazał, podobnie jak 
we wstępie, iż Komisja nie była w stanie się porozumieć co do stawki obniżki, część była za 
30% a część za 50%. Żeby uszanować wole Radnych Przewodniczący Powietrzyński 
zaproponował, by głosowanie przeprowadzić w ten sposób, iż głosujemy by odpłatność była 
30% bądź 50%. 
Pan Jerzy Bontal zauważył iż tak jak uchwała przewiduje będzie to 70% i 50%. 
Radny Powietrzyński wskazał, iż odwrócił to żeby było wiadomo ile to mieszkanie będzie 
kosztowało. 
 
Przewodnicząca – Danuta Warszawska otworzyła dyskusję. 
 
Radna Ewa Kwiatkowska zwróciła się z dwoma zapytaniami: czy to mieszkanie jest na bieżąco 
opłacane i czy ta osoba partycypowała w naprawie dachu. 
Kierownik ZGK – Henryk Grzybowski odpowiedział, że tak. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu wyjaśniła, iż zostały złożone dwie propozycje. 
Komisja Obywatelska i Ochrony Środowiska zaproponowała bonifikatę 70% lub 50% z Komisji 
Budżetu i Finansów.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej wskazała, iż zgodnie ze Statutem najdalej idący wniosek 
dotyczy bonifikaty 70%, do zapłaty będzie 13 740 zł. Przewodnicząca poddała wniosek pod 
głosowanie. Za przyjęciem 70% bonifikaty było 3 radnych, przeciw – 8, wstrzymało – 3. 
Przewodnicząca Danuta Warszawska poddała pod głosowanie wniosek dotyczący przyjęcia 
50% bonifikaty, do zapłaty 22 900 zł. Za przyjęciem 50% bonifikaty było 8 radnych, przeciw – 
1, wstrzymało – 5. Przewodnicząca Rady poinformowała, iż został przyjęty wniosek 
bonifikaty 50%, i poprosiła o wpisanie go do projektu uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej zamknęła dyskusję 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady poddała uchwałę pod głosowanie. Za głosowało  13 radnych, przeciw - 

0, wstrzymało - 1. Stwierdziła, że powyższa uchwała Nr XXXIX/204/14 została podjęta  13 

głosami za i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 10. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi złożonej na Kierownika Miejsko-Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Chodczu. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła o przedłożenie informacji w przedmiotowej 
sprawie Przewodniczącego Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska – Jerzego 



Stempczyńskiego.  
Przewodniczący Komisji – Jerzy Stempczyński wyjaśnił jak wcześniej, iż Komisja zajęła się tą 
sprawą 17 września 2013 roku. Pan Świątek pisze dalej pisma. Komisja nadmienia, że 
wysłuchaliśmy Pana Świątka i wszystkiego co ma do powiedzenia, przeczytaliśmy jego pisma, 
wezwaliśmy Panią Anię Twardowską, wysłuchaliśmy Panią Irenę Grabowską. Problemy jakie 
były jeżeli chodzi o firmę Pani Ani Twardowskiej i Ośrodka Pomocy Społecznej zniknęły po 
miesiącu, zostało to wyjaśnione. Pani Irena Grabowska wyjaśniła fakty, nie było manipulacji, 
ani „kolesiostwa” czy innych rzeczy o których Pan Świątek wspominał. Pan Świątek nie jest 
podopiecznym ośrodka, jedynie występował jako rzecznik pokrzywdzonych, tych osób nie 
przyprowadził jednak na posiedzenie Komisji. Również inna skarga nie wpłynęła od osób 
dożywianych na sklepy które tą żywność wydają i Kierownika M-GOPS. Tą skargą należy 
uznać za bezzasadną. Opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska jest negatywna. 
Przewodnicząca – Danuta Warszawska otworzyła dyskusję. 
Dyskusji oraz pytań w tym temacie nie było ze strony radnych oraz gości, Przewodnicząca 
zamknęła dyskusję. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poddała uchwałę pod głosowanie. Za głosowało 14 radnych, przeciw - 
0, wstrzymało - 0. Stwierdziła, że powyższa uchwała Nr XXXIX/205/14 została podjęta  14 
głosami za i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Kierownika M-GOPS – Irena Grabowska wyjaśniła, iż ta skarga ją bardzo poruszyła, Państwo 
działacie zgodnie z prawem, ale wychodzę z założenia, że w pomocy społecznej jest tak że my 
staramy się każdemu pomóc, nawet jak ten klient nie ma racji i nawet gdy nas obraża, 
ponieważ wydaje mi się, że ludzie którzy przychodzą po pomoc są zawsze w gorszej sytuacji 
od nas. My siedzimy za biurkiem więc staramy się tego zawsze przestrzegać. Ponieważ tyle 
padło okrutnych słów pod moim adresem przeczytam pisma, które przyszły pod moim 
adresem od Pana skarżącego: „poświadczam nieprawdę, mataczę, sugeruję o korzyściach 
materialnych, kłamię, szykanuję klientów pomocy społecznej dlatego nie chcą 
interweniować, wytwarzam aferę i jestem hieną gminną”. Tak, może to jest śmieszne proszę 
Pana ale jest straszne. Ponad to Pani Grabowska dodała, iż zarzuca się jej działania 
bezprawne, nadużywanie przepisów prawnych. Chciałam poinformować, że jeżeli Pan 
Świątek napisze chociaż jedno słowo to ja skorzystam z moich praw które mi przysługują jako 
funkcjonariuszowi publicznemu. Nie będę bardziej czekała, żeby mnie obrażał i mój personel. 
Radna Ewa Kwiatkowska dodała, iż w momencie w którym ten Pan pisał czuł się 
reprezentantem społeczeństwa, nie wiadomo kogo. Zaproponowaliśmy na Komisji 
Obywatelskiej by przyprowadził te osoby pokrzywdzone, bądź źle potraktowane prze opiekę. 
Dotychczas na żadne spotkanie nie przyprowadził tych osób. Na tym się sprawa skończyła.  
 

Ad. 11. Uchwała w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej. 
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła o przedłożenie informacji w przedmiotowej 
sprawie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej – Arkadiusza Kozę. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Arkadiusza Koza poinformował, iż na posiedzeniu 
Komisji 19 i 25 lutego opracowała plan pracy Komisji na rok 2014, który odczytał i stanowi on 
załącznik do niniejszego protokołu.  
Przewodnicząca – Danuta Warszawska otworzyła dyskusję. 



W związku z brakiem zapytań co do planu pracy Komisji Rewizyjnej Przewodnicząca Rady 
Miejskiej zamknęła dyskusję.  
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poddała uchwałę pod głosowanie. Za głosowało 14 radnych, przeciw - 
0, wstrzymało - 0. Stwierdziła, że powyższa uchwała Nr XXXIX/206/14 została podjęta  14 
głosami za i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 

Ad. 12. Uchwała w sprawie przyjęcia planów  pracy Komisji  Rady Miejskiej. 
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła o przedłożenie informacji w przedmiotowej 
sprawie Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów – Kazimierza Powietrzyńskiego. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Kazimierz Powietrzyński poinformował iż 
opracowanie planu miało miejsce 20 lutego, następnie odczytał plan pracy Komisji, który 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady – Danuta Warszawska poprosiła o przedłożenie informacji w 
przedmiotowej sprawie Przewodniczącego Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej – 
Wiesława Feliniaka. 
Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej – Wiesław Feliniak odczytał plan 
pracy Komisji na 2014 rok, który stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady – Danuta Warszawska poprosiła o przedłożenie informacji w 
przedmiotowej sprawie Przewodniczącego Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska – 
Jerzego Stempczyńskiego. 
Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska – Jerzy Stempczyński odczytał 
plan pracy Komisji na 2014 rok, który stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady – Danuta Warszawska poprosiła o przedłożenie informacji w 
przedmiotowej sprawie Przewodniczącego Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu – 
Grażynę Wilińską. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu – Grażyna Wilińska odczytała plan 
pracy Komisji na 2014 rok, który stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca – Danuta Warszawska otworzyła dyskusję. 
W związku z brakiem zapytań co do planów pracy Stałych Komisji Rady Miejskiej zamknęła 
dyskusję.  
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poddała uchwałę pod głosowanie. Za głosowało 14 radnych, przeciw - 
0, wstrzymało - 0. Stwierdziła, że powyższa uchwała Nr XXXIX/207/14 została podjęta  14 
głosami za i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 

Ad. 13. Interpelacje i  zapytania radnych. 
 
Radna Ewa Kwiatkowska zwróciła się do Pana Burmistrza z zapytaniem, jakie szanse ma 
Gmina na odzyskanie drogi, tzw. pasa przyjeziornego, którym w niedalekiej przeszłości biegła 
droga od strony Przedcza do plaży. Przy dodatkowej rezerwie i niewielkim nakładzie kosztów 
stanowiłoby możliwość dojechania strażakom  innym tego typu wozom. Nigdzie takiego 
przepisu nie ma że właściciel może dogrodzić się do jeziora, tu jest nasza szansa na 
odzyskanie tego pasa przyjeziornego. Na ten temat są określone przepisy i należy z nich 
skorzystać. Takie informacje oczekuję na najbliższą sesję. 



Radna Ewa Kwiatkowska dodała również, iż uchwały są parafowane przez Panią Mecenas i 
znajdują się one w aktach, my jednak dostajemy egzemplarze „gołe i wesołe” i nie wiem czy 
za każdym razem mam się pyta czy ta uchwała jest zaparafowana przez Panią Mecenas. Czy 
nie ma takiej możliwości drukować czystą czy te stronę z opinia Pani Mecenas. 
Przewodnicząca Rady – Danuta Warszawska odpowiedziała, że nie można, Pani Mecenas 
stwierdziła, że jej pieczątka nie powinna wychodzić na zewnątrz. 
Radna Ewa Kwiatkowska zwróciła się do członków Komisji Statutowej, iż wrócą do tego 
tematu. 
Radna Kwiatkowska skierowała trzecią sprawę dotyczącą zwrócenia uwagi osobie, która 
zajmuje się w Urzędzie Gminy sprawami przekazywania danych do BIP-u. Znalazłam jedną 
rzecz. Jesteśmy jako przedsiębiorstwo płatnikiem podatku rolnego i gdybyście się dwa 
tygodnie temu, przed złożeniem deklaracji wybrali na naszą stronę i chcieli wydrukować 
uchwałę o wysokości podatku rolnego wyskakiwały by Państwu „głupoty”. Nie  można było 
ściągnąć uchwały o wysokości podatku rolnego jaki obowiązuje w Gminie. Pracownik 
zareagował dość szybko ale uczulam Panie Burmistrzu, żeby ktoś się zajmował tym 
dokładnie, bo to są istotne sprawy. 
Radny Kazimierz Powietrzyński odpowiedział radnej Ewie Kwiatkowskiej w sprawie pasa przy 
rzece musi być dostępny dla właściciela rzeki. Jeśli mówimy o wodach stojących, jakimi jest 
jezioro to jest pas swobodnego przejścia 1,5 metra. Według jego wiedzy urząd bądź Pani 
może się zwrócić do właściciela tejże posesji o rozgrodzenia i umożliwienie przejścia.  
Radna Ewa Kwiatkowska podziękowała ale poprosiła Pana Burmistrza czy jest w stanie 
podjąć kroki że z tego 1,5 metra zrobią drogę jako taką ale 3 metrową by pogotowie mogło 
przejechać, bo nasza inwestycja plaża potrwa jeszcze dość długo ale wypadki się zdarzają.  
Radny Arkadiusz Koza zwrócił się do Pana Burmistrza z zapytaniem, na posiedzeniu Komisji 
Rewizyjnej 13 lutego była rozmowa z Panem Mecenasem. Padły z Pana ust słowa, ze nasza 
Pani Mecenas w Urzędzie opiniuje źle, nieprawdziwe i niezgodne z prawem uchwały. Komisja 
Rewizyjna była w całym składzie i Przewodniczący pozostałych Komisji była rozmowa 
zasugerowana przez Pana zmiany radcy prawnego Gminy. My wystąpiliśmy jako Rada w 
związku z bardzo dużą ilością pism, skarg, wniosków z którymi sobie nie radzimy o 
zatrudnieniu osoby specjalnie do Rady. Chcielibyśmy mieć radcę prawnego. 
Burmistrz Chodcza – Kazimierz Sawiński udzielił odpowiedzi, iż sprawa jest w toku. Jest po 
rozmowie z Panią Mecenas i miała się zastanowić. Uchwała budzi kontrowersje, że Pani 
Przewodnicząca jest wykonawcą uchwały a tak nie może być.  
Nie ma odpowiedzi też z RIO na którą czekamy. 
Radny Arkadiusz Koza nadmienił, iż potrzebujemy radcy prawnego, ma skargę co do której 
rozpatrzenia ma problem. Są problemy na sesji, podejmujemy uchwały niezgodne.  
Radny Koza zapytał również jak postępuje sprawa odzyskiwania VAT-u. 
Burmistrz Chodcza odpowiedział, iż o to należy pytać Panią Skarbnik, wie że ta sprawa 
postępuje. 
Radna Grażyna Wilińska zwróciła się do Burmistrza Chodcza z zapytaniem w związku z 
interpelacją na poprzedniej sesji. Zapytała w sprawie zjazdu, chodziło głównie o samochód 
strażacki w nowo zaprojektowanym zjeździe, czy samochód strażacki zjedzie.  
Burmistrz Chodcza – Kazimierz Sawiński odpowiedział, że tak jest w zapisie. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej – Danuta Warszawska zapytała Burmistrza Chodcza ile miejsc 
jest pozyskanych w ramach prac interwencyjnych, ile wpłynęło podań i jakimi kryteriami są 
oceniani ludzie przyjmowani do pracy. 
Burmistrz Chodcza – Kazimierz Sawiński wyjaśnił, iż przyjęto 2 osoby do Urzędu i jedną na 



sprzątaczkę. Miejsca uzyskane to 11 na 5 miesięcy. Jest mało i nie wiem jak do tego podejść.  
Radna Ewa Kwiatkowska zauważyła, by nie było tak, że tylko 4 osoby będą pracować w 
terenie a reszta nie i będzie pełno śmieci. 
Burmistrz Chodcza wyjaśnił, iż będzie to ocenione, ponad 200 podań wpłynęło. 
Radna Kwiatkowska spytała czy jest taka możliwość z Komisji Rady czy to Oświatowej czy 
Obywatelskiej osoba do komisji rekrutacyjnej podań, do przeglądania. 
Burmistrz Chodcza stwierdził, że my podajemy kandydatów a to Urząd Pracy nam opiniuje, 
tak są kryteria które trzeba spełnić.  
Radna Kwiatkowska wskazała, że my też znamy ludzi w terenie i wiemy kto zasługuje na 
pomoc, ludzie mają do nas pretensje dlaczego sąsiad poszedł a dlaczego my nie. 
Burmistrz Chodcza odpowiedział, iż jest to sprawa Urzędu Pracy i się musi poradzić.  
Radna Kwiatkowska spytała czy Urząd Pracy decyduje kto został przyjęty. 
Burmistrz Chodcza odpowiedział, że Urząd Pracy decyduje kto spełnia kryteria, lub kieruje na 
kursy i potem kieruje do nas do pracy. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej zapytała czy z tych 11 osób już 3 są przyjęte. 
Burmistrz Chodcza odpowiedział, że tak. 
Radna Grażyna Wilińska zapytała na jakie stanowiska. 
Burmistrz Chodcza wyjaśnił, że 1 osoba jest w dziale inwestycji, 1 jest u nas w sekretariacie i 
1 sprząta. 
Radny Jerzy Stempczyński zwrócił się z zapytaniem w sprawie kąpieliska. Czy by nasza firma 
mogła poprowadzić, ściągnąć parę kajaków i rowerów, by nie zarabiali na tym ludzie, którzy 
tu nie mieszkają. 
Burmistrz Chodcza – Kazimierz Sawiński odpowiedział, iż z tego co wie „Komunalka” zrobić 
tego nie może, Możemy ogłosić przetarg i zobaczymy kto się zgłosi. 
Radny Arkadiusz Koza stwierdził, że czegoś nie rozumie, bo przecież była mowa, że jeżeli 
będzie w tym roku remont plaży to będzie zamknięta plaża. 
Radna Ewa Kwiatkowska przypomniała, iż na ostatniej sesji pytała Pana Burmistrza czy plaża 
będzie czynna, Pan Burmistrz odpowiedział, że plaża będzie czynna. Uważa że już jest 
początek marca i ta sprawa powinna ruszyć. „Fala” to nie jest jedyne rozwiązanie, 
oczekujemy czegoś więcej, myśle że jeżeli ogłosimy to we właściwych miejscach i 
odpowiednio wcześnie znaleźlibyśmy inną konkurencyjną firmę. 
Radny Kazimierz Powietrzyński zwrócił się z prośbą w związku z tym, że nie ma już zimy a 
brud i bałagan jest totalny, znając ten budżet i wiedząc że nie mamy jeszcze interwencyjnych 
i przy bezrobociu jakie jest być może znaleźlibyśmy 2 czy 4 pracowników na umowę zlecenie, 
którzy przejdą się po tych rowach i pozbierają w te worki a Kierownik to sprzątnie. 
 

Ad. 14. Interpelacje i  zapytania radnych. 
 
Sołtys ze Strzyżek – Jerzy Szałański zauważył, iż dobrze że nowy samochód i koparka zostały 
zakupione. Ale nie ma on napędu, nawet z błota nie mógł wyjechać i dobrze że nie ma zimy. 
Nie można nim ujechać. Jerzy Szałański zauważył również dlaczego przekształcenie 
„Komunalki” jest przeciągane. 
Kierownik ZGK w Chodczu – Henryk Grzybowski wyjaśnił, iż zakupiono sprzęt za cenę 10% 
wartości nowego, nie wymagajmy od sprzętu, ale pieniędzy na to. 
Sołtys z Sobiczew – Henryk Bazela stwierdził, iż ma pretensje do całej Rady, bo zawsze na 
początku roku obiecują, tam drogę będziemy robić, załatwią sobie wszystko „pod 10-tką” i 
ust nie otworzą. Nie ma radnego, nie ma kto się wstawić. Mieliśmy zebrania sołtysów i każda 



gmina coś tam będzie robić. Chodaczek będzie robił ogrodzenie, czy taki Chodaczek nie ma 
pieniędzy na zrobienie tego boiska a na wsi się topi. Wszyscy Radni maja dobre drogi, 
wyjeżdżają prosto na asfalt a w Sobiczewach nie. 
Przewodnicząca Danuta Warszawska wyjaśniła, iż Komisja Rolna i Infrastruktury Technicznej 
ustalała jakie drogi należy zrobić. 
Radny Wiesław Feliniak odpowiedział, że na Sobiczewach są 3 drogi na krzyż, powiatówka 
asfalt, droga koło Mietka Lewandowskiego asfalt i zostaje koło  
Pana odcinek. Od kilku lat są zabiegi, jestem Radnym trzecią kadencję i póki co wiem że jest 
finalizowany temat, jest złożony wniosek, ta droga była w kolejce i przykro mi słuchać. 
Mówiłem Panu w prywatnej rozmowie, że są duże szanse iż będzie dofinansowanie i ta droga 
będzie zrobiona. 
Radna Kwiatkowska ustosunkowała się do wypowiedzi Sołtysa z Sobiczew i wyjaśniła, iż na 
Chodeczku mieszka 140 rodzin i dostaliśmy 200 metrów drogi już kilka lat temu. Natomiast 
ogrodzenie mamy dzięki dobremu sercu córki Pana Burmistrza która przekazała ogrodzenie z 
własnych środków. I jak się to ma przy 140 rodzinach i 400 osobach, gdzie u Pana mieszkają 3 
rodziny. 
Sołtys z Przysypki– Józef Banasiak zauważył, że nie tylko w Sobiczewach są liche drogi, 
wszystkie sołectwa mają liche drogi. Pan Henryk Grzybowski może potwierdzić. Co roku 
walczę by coś zrobić ale nie ma. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej zauważyła że na pewno znajdą się drogi które należy robić ale 
każdy budżet nie wystarcza na wszystko. Nasz okręg jest bardzo duży i gdzie mamy podzielić 
te środki na drogi. Wszędzie są potrzebne te drogi. 
Radna Grażyna Wilińska przypomniała, iż rok temu rozmawialiśmy o drogach i widzieliśmy 
jakie są problemy. Apelowałam do sołtysów żebyście Państwo wspomogli Komisję, sami 
wiecie najlepiej które drogi są w jakim stanie. Zaproponowała harmonogram dróg które maja 
być robione w gminie. 
Przewodnicząca Rady – Danuta Warszawska poinformowała, iż zgodnie z artykułem 24f i 24h 
radni są zobowiązani do 30 kwietnia złożyć oświadczenie majątkowe, więc w Biurze Rady po 
sesji będą rozdane oświadczenia majątkowe i zgodnie z wymienionymi przepisami proszę o 
wypełnienie i doręczenie do Biura Rady. Pisma które wpłynęły do Rady są dostępne w Biurze 
Rady. 
 
Ad.15.  Zakończenie obrad sesji. 
 
Po wyczerpaniu punktów porządku  sesji, Przewodnicząca Rady Miejskiej zakończyła  obrady 

wypowiadając  ” zamykam obrady XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Chodczu.” 
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